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PROTOKÓŁ Nr 30/21 

z obrad XXX Sesji Rady Miejskiej w Rajgrodzie w kadencji 2018-2023 odbytej w dniu  

29 stycznia 2021 r. w godzinach od 13.05 do 16.15 w sali konferencyjnej Urzędu 

Miejskiego w Rajgrodzie. 

W posiedzeniu wzięli udział: załącznik lista Radnych Rady Miejskiej w Rajgrodzie, załącznik 

lista Sołtysów z Gminy Rajgród. 

Ponadto w posiedzeniu udział wzięli: 

1. Ireneusz Gliniecki – Burmistrz Rajgrodu 

2. Piotr Milewski – Sekretarz Gminy Rajgród 

3. Joanna Andruk – Skarbnik Gminy Rajgród 

4. Załącznik lista gości na posiedzeniu XXX Sesji Rady Miejskiej w Rajgrodzie. 

Proponowany porządek obrad: 

1. Otwarcie obrad.   

2. Przyjęcie porządku obrad. 

3. Przyjęcie protokołu z XXIX Sesji Rady Miejskiej w Rajgrodzie. 

4. Informacja Burmistrza o wydanych zarządzeniach i pracy od ostatniej sesji. 

5. Podjęcie uchwał w sprawach: 

a) zmian w budżecie Gminy Rajgród na rok 2021, 

b) zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy Rajgród na lata 2021-30, 

c) przyjęcia projektu zmian w regulaminie dostarczania wody i odprowadzania ścieków 

na terenie Gminy Rajgród, 

d) nieuwzględnienia petycji wniesionej przez osobę fizyczną, 

e) nieuwzględnienia petycji Stowarzyszenia Polska Wolna od GMO, 

f) zmiany statutu Zakładu Gospodarki Komunalnej i Mieszkaniowej w Rajgrodzie, 

g) przyjęcia planu pracy Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej w Rajgrodzie na 2021 rok, 



2 
 

6. Przedstawienie sprawozdania z pracy Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej w Rajgrodzie 

za 2020 r. 

7. Przedstawienie sprawozdania z pracy Komisji Skarg Wniosków i Petycji Rady Miejskiej  

w Rajgrodzie za 2020 r. 

8. Przedstawienie sprawozdania z pracy Stałych Komisji Rady Miejskiej w Rajgrodzie za 

2020r. 

9. Przedstawienie planu pracy Stałych Komisji Rady Miejskiej w Rajgrodzie na 2021 rok. 

10. Przyjęcie sprawozdania z pracy Rady Miejskiej w Rajgrodzie za 2020 r. 

11. Przyjęcie planu pracy Rady Miejskiej w Rajgrodzie na 2021 rok. 

12. Przedstawienie sprawozdania z realizacji Gminnego Programu Opieki nad Zabytkami 

Gminy Rajgród na lata 2017 – 2020 za okres 2019 – 2020. 

13. Wnioski i oświadczenia radnych. 

14. Sprawy różne. 

15. Zamknięcie obrad. 

 

Ad. 1. Otwarcie obrad. 

Obrady otworzył Przewodniczący Rady Miejskiej w Rajgrodzie - Marek Bućko, powitał 

wszystkich uczestników obrad oraz gości. Stwierdził na podstawie listy obecności 

prawomocność obrad. Podczas obrad sesji na 15 radnych obecnych było 12 radnych. 

 

Ad. 2. Przyjęcie porządku obrad. 

Przewodniczący przedstawił zebranym porządek obrad. Przewodniczący poddał porządek obrad 

pod głosowanie radnych. W wyniku zarządzonego głosowania Rada Miejska w Rajgrodzie 

jednogłośnie przyjęła porządek obrad XXX Sesji Rady Miejskiej w Rajgrodzie. 

Podczas sesji przedstawiciele rajgrodzkiego samorządu uhonorowali młodzież z terenu Gminy 

Rajgród za osiągnięcia w sporcie oraz nauce. 
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Szczególne podziękowania i gratulacje złożono Dawidowi Wołyniec absolwentowi Zespołu 

Szkolno – Przedszkolnemu w Rajgrodzie za liczne osiągnięcia sportowe w 2020 roku, jak np.: 

✓ szóste miejsce w Mistrzostwach Polski U16 w rzucie oszczepem, 

✓ mistrzostwo makroregionu podlasko-lubelskiego w rzucie oszczepem, 

✓ trzecie miejsce w makroregionie podlasko-lubelskim w rzucie dyskiem. 

Dawid Wołyniec otrzymał również bon pieniężny w wysokości 1 000 zł. 

Kolejny raz wręczone zostały stypendia uczniom szkół prowadzonych przez Gminę Rajgród za 

osiągnięcia w nauce i kulturze. 

Na wnioski dyrektorów szkół Burmistrz Rajgrodu przyznał dwa stypendia za wyniki w nauce 

uczniom klasy IV i VII Zespołu Szkolno-Przedszkolnego w Rajgrodzie oraz stypendium za 

wyniki w nauce uczennicy klasy VII Szkoły Podstawowej w Rydzewie. 

 

Ad. 3. Przyjęcie protokołu z XXIX Sesji Rady Miejskiej w Rajgrodzie. 

Przewodniczący poinformował, iż protokół został dostarczony radnym na Dysk Google. Zapytał 

zebranych o zmiany bądź propozycje i uwagi do protokołu. Radni nie wnieśli żadnych uwag. 

Przewodniczący poddał protokół z XXIX Sesji Rady Miejskiej w Rajgrodzie pod głosowanie 

radnych. W wyniku zarządzonego głosowania Rada Miejska w Rajgrodzie jednogłośnie przyjęła 

protokół z XXIX Sesji Rady Miejskiej w Rajgrodzie. 

 

Ad.4. Informacja Burmistrza o wydanych zarządzeniach i pracy od ostatniej sesji. 

Burmistrz na wstępie poinformował o wydanych zarządzeniach od 4 grudnia 2020 r. do 29 

stycznia 2021 r. od numeru 182 do 202. Dodał, iż zarządzenia są dostępne na stronie BIP Urzędu 

Miejskiego w Rajgrodzie. 

Burmistrz poinformował, iż informacja będzie dotyczyć okresu jego pracy od XXVIII sesji, która 

miała miejsce 4 grudnia 2020 r. 

 

14 grudnia – Burmistrz uczestniczył w spotkaniu z Nadleśniczym Rajgrodu – Jackiem 

Koniecznym, wicemarszałkiem Panem Markiem Olbrysiem oraz  z Dyrektorem Zakładu 

Gospodarki Komunalnej i Mieszkaniowej w Rajgrodzie – Markiem Kostrzewskim,  
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kierownikiem planowania przestrzennego- Beatą Kotarską oraz Jackiem Piorunkiem 

zajmującym się inwestycjami w gminie. Spotkanie dotyczyło sprawy rozpoczętej już w 2015 

roku przez wcześniejszego Nadleśniczego – Mariana Podleckiego, który skierował wtedy 

pismo do urzędu w sprawie przejęcia oczyszczalni ścieków w Tamie. Istnieje duża szansa na 

to, że Gmina przejmie tą oczyszczalnie. Drugą poruszoną sprawą na tym spotkaniu była 

zamiana gruntów w rejonie osiedla mieszkaniowego w Tamie. Gmina chce pozyskać od Lasów 

Państwowych grunty w Tamie znajdujące się przed osiedlem Myśliwskim. Wszystko jest jedną 

działką Lasów Państwowych, nie ma tam dróg ale są lampy, które nie są włączone a powinny. 

Gmina nie może włączyć tego oświetlenia, ponieważ nie będzie ono skierowane na drogi 

gminne. Pomysł jest taki, aby te grunty przeznaczyć pod zabudowę jednorodzinną i stworzyć 

tam rekreację dla ludzi tam mieszkających. 

Burmistrz zaprezentował zebranym mapę gruntów, które Gmina chce pozyskać. 

18 grudnia – o godzinie 11.00 Burmistrz gościł nowego Dyrektora Biebrzańskiego Parku 

Narodowego – Pana  Artura Wiatr. Burmistrza przedstawił zebranym wizerunek i opis osoby 

Pana Artura Wiatr. 

20 grudnia -  Burmistrz dokonał zakupów na kiermaszu bożonarodzeniowym w Rydzewie. 

Poinformował, że była również możliwość zakupu online. Burmistrz złożył podziękowania za 

zorganizowanie tego kiermaszu Dyrektor Szkoły Podstawowej w Rydzewie -  Joannie 

Maszczyk oraz Przewodniczącej Komitetu Rodzicielskiego- Magdalenie Gryczan. 

21 grudnia – Burmistrz wspólnie z Wiceprzewodniczącym Rady Powiatu Markiem 

Kostrzewskim oraz Panią Przewodniczącą Komisji Edukacji i Spraw Społecznych Magdaleną 

Gryczan odbył spotkanie z Posłem Kazimierzem Gwiazdowskim. Spotkanie polegało na 

złożeniu życzeń świątecznych oraz na rozmowie o Funduszu Inwestycji Lokalnych i pokazaniu 

trzech nowych wniosków złożonych w tym zakresie. 

22 grudnia – Odbyły się wspólne komisje i spotkanie opłatkowe. 

30 grudnia – Odbyła się sesja budżetowa, na której Burmistrz był nieobecny. Burmistrz 

poinformował, że odniesie się do tego później. 

12 stycznia - Spotkanie z przedstawicielami firmy KOMA, zajmującej się odbieraniem śmieci 

w gminie. 

13 stycznia – Burmistrz razem z Jackiem Piorunkiem odbył spotkanie z Wojewodą Podlaskim. 

Celem spotkania było złożenie życzeń noworocznych oraz omówienie kwestii związanych z 

Funduszem Inwestycji Lokalnych- temat poruszony ze względu na zmiany przepisów 

mówiących o tym, że pierwsza weryfikacja tego procesu następuje o Wojewody. 

14 stycznia -Spotkanie z Radnymi i Sołtysami w Woźnej Wsi. 
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15 stycznia – Spotkanie z Radnymi i Sołtysami w Pieńczykowie i w Rydzewie. 

18 stycznia – Prezydium, spotkanie przewodniczących komisji – wstępne przygotowania do 

sesji i komisji. 

18 stycznia – Spotkanie w Starostwie dotyczące drogi w Rydzewie oraz spotkanie z 

przedstawicielami PGE w Łomży dotyczące płatności za słupy i lampy stojące na terenie gminy 

Rajgród. 

26 stycznia – O godzinie 12:00 odbyło się spotkanie w Starostwie Powiatowym w Grajewie 

dotyczące drogi w Rydzewie, na spotkaniu uczestniczyła również Anna Drapczuk – Kierownik 

Referatu Inwestycji i Rozwoju w UM w Rajgrodzie. 

27 stycznia – Burmistrz razem z Przewodniczącym Rady Miejskiej Markiem Bućko oraz 

Panem Jackiem Piorunkiem odbył spotkanie w Urzędzie Marszałkowskim w Białymstoku z 

Dyrektorem Departamentu Geodezji- Lesławem Józefem Wołcz. Zostały omówione kwestie 

możliwości otrzymania dotacji z ochrony rekultywacji gruntów rolnych. 

 

Burmistrz złożył podziękowania za liczną obecność na pogrzebie swojej mamy. Wyraził swoje 

emocje z tym związane. 

 

INWESTYCJE W GMINIE RAJGRÓD od sesji 30 grudnia 2020 r. 

 

1. Dnia 22 stycznia w siedzibie Lokalnej Grupy Działania Biebrzański Dar Natury w 

Wojewodzinie odbyło się posiedzenie Rady LGD, podczas którego oceniano dwa wnioski o 

dofinansowanie złożone przez gminę w listopadzie ubiegłego roku: 

Pierwszy wniosek : na wymianę poszycia pomostu na plaży przy Górze Zamkowej oraz budowę 

altany w Woźnejwsi przy remisie OSP. Łączny koszt obu przedsięwzięć to ok. 121 tys. zł, 

dofinansowanie blisko 77 tys. zł z PROW. Wkład własny ok. 44 tys. zł. 

Drugi wniosek: na przebudowę budynku świetlicy wiejskiej w Kosówce. Szacowany koszt to 

ok. 337 tys. zł, przy dofinansowaniu 287 tys. zł z RPOWP i wkładzie własnym ok. 50 tys. zł. 

Wnioski zostały ocenione pozytywnie. Teraz gmina czeka na ocenę Urzędu Marszałkowskiego.   

Radny Wierzbicki zapytał czy przy wymianie pomostu będzie brana pod uwagę zmiana jego  

wysokości. 

Burmistrz odpowiedział, że jak najbardziej kryterium te będzie brane pod uwagę przy budowie 

pomostu. 
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2. Dnia 28 stycznia Urząd Marszałkowski ogłosił listę projektów zakwalifikowanych do 

dofinansowania na inwestycje z zakresu odnawialnych źródeł energii: kolektorów słonecznych 

i paneli fotowoltaicznych na nieruchomościach mieszkalnych. 

Na 101 pozytywnie ocenionych projektów, nasz projekt znalazł się na 37. miejscu. Wartość 

projektu wynosi 1 959 420,00 zł, a dofinansowanie 1 371 594,00 zł. Jest to projekt grantowy, 

w którym mieszkańcy po zawarciu umowy z Gminą, sami dokonają wyboru wykonawcy swojej 

instalacji, opłacą instalację i wystąpią o refundację 70 % kosztów. O procedurach i warunkach 

otrzymania grantu będziemy informować po podpisaniu umowy z Urzędem Marszałkowskim. 

3. Do dnia 12 lutego gminy, na terenie których funkcjonowały państwowe gospodarstwa rolne, 

mogą składać wnioski o dofinansowanie w ramach Rządowego Funduszu Inwestycji 

Lokalnych na zadania inwestycyjne służące poprawie życia mieszkańców. 

Każda Gmina może złożyć maksymalnie trzy wnioski na łączną kwotę nie przekraczającą 5 

mln złotych. 

Gmina Rajgród planuje wnioskować o dofinansowanie następujących zadań: 

1) Poprawa gospodarki wodno-ściekowej na terenie Miasta i Gminy Rajgród, w tym: 

 Budowa wodociągu rozdzielczego do ośrodków wczasowych w Rajgrodzie 

 Budowa wodociągu rozdzielczego Rajgród-Wojdy 

 Budowa kanalizacji sanitarnej w ul. Giełguda i ul. Trojdena w Rajgrodzie 

 Budowa studni głębinowej w ujęciu wody w Rajgrodzie 

2) Przebudowa dróg gminnych publicznych – Kolonia Prawa – etap I (żwirowanie) 

3) Przebudowa drogi dojazdowej do Zakładu Gospodarki Komunalnej i Mieszkaniowej 

w Rajgrodzie 

4. Gmina Rajgród nadal współpracuje z Powiatem Grajewskim nad realizacją zadania pn. 

„Rozbudowa drogi powiatowej nr 1788B w Rydzewie”. 

W ubiegłym roku, z uwagi na niedoszacowanie przez Powiat inwestycji, nie udało się 

rozstrzygnąć przetargu i zawrzeć umowy o dofinansowanie. 

W tym roku Powiat zamierza ponownie ubiegać się o środki z Funduszu Dróg Samorządowych. 

Wspólnie z przedstawicielami Sołectwa Rydzewo, Starostwa i Zarządu Dróg Powiatowych 

opracowano wstępną koncepcję rozbudowy drogi i określono jej parametry. Zarząd Dróg 

Powiatowych na podstawie tej koncepcji przystępuje do projektowania. 

5. W Ministerstwie Funduszy I Polityki Regionalnej trwają prace nad przygotowaniem założeń 

do Programu Polska Wschodnia +, w tym w kontekście wsparcia turystyki. Jednym z pomysłów 
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jest stworzenie Projektu Szlaku Kamperów Polski Wschodniej. Gmina poparła tę inicjatywę i 

wyraziła zainteresowanie realizacją takiego przedsięwzięcia na naszym terenie, oczywiście 

przy odpowiednim wsparciu finansowym. 

6. Przetarg na ścieżkę dydaktyczną wzdłuż brzegu jez. rajgrodzkiego 

Z uwagi na zainteresowanie wykonawców inwestycją i napływające pytania do przetargu, 

wydłużono termin otwarcia ofert do dnia 8 lutego.   

 

Ad.5. Podjęcie uchwał w sprawach: 

a) zmian w budżecie Gminy Rajgród na rok 2021, 

Głos zabrała Skarbnik – Joanna Andruk. Poinformowała o dokonaniu zmian poprzez określenie 

zobowiązań zaliczanych z tytułu dłużnego i i określenie kwoty- 20 000zł. Dodała, że dotyczy 

to przekazaniu uprawnień jednostkom organizacyjnym do zaciągania zobowiązań – zgodnie z 

sugestią Regionalnej Izby Obrachunkowej. 

Skarbnik poinformowała, że po stronie planu wydatków i dochodów wprowadza się 

następujące zmiany: 

 

1.  Dokonuje  się  zwiększenia  wydatków  na  2021  rok  w  związku  z  niewykorzystanymi 

kwotami w 2020roku na realizację projektów przez jednostkę OPS w ramach RPOWP na lata 

2014-2020: 

*projekt pn. „PAL Rajgród” 

*projekt pn. „Rajgród Seniorom”.   

 

2.  Dokonuje się zwiększenia dochodów i wydatków na 2021 rok na realizację projektu pn. 

„PAL Rajgród” przez jednostkę OPS w ramach RPOWP na lata 2014-2020 w związku ze 

zwiększeniem środków przez instytucję pośredniczącą o kwotę  3.795zł. Rozdział 85395. 

 

3.  Zabezpiecza się kwotę  w budżecie w ramach wolnych środków z 2020r. na realizację 

zadania  inwestycyjnego  mającego  na  celu  poprawę  bezpieczeństwa  pieszych  na 

istniejących przejściach dla pieszych zlokalizowanych w ciągu drogi krajowej DK61 w m. 

Rajgród. Kwota 88.000. 
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4.  Dokonuje się zmian po stronie wydatków w rozdziale 92109 pomiędzy paragrafami w 

związku z koniecznością zabezpieczenia środków na zakup materiałów. Zmniejsza się paragraf 

zakup energii. Kwota -1.000zł. 

 

5.  Dokonuje  się  zmian  pomiędzy  paragrafami  w  załączniku  obejmującym  Wpływy    z 

tytułu  wydawania  zezwoleń  na  sprzedaż  napojów  alkoholowych  oraz  wydatki    na 

realizację  zadań  określonych  w  gminnym  programie  profilaktyki  i  rozwiązywania 

problemów  alkoholowych  oraz  przeciwdziałania  narkomanii  na    2021r.  pomiędzy 

paragrafami. Ogólna kwota zwiększeń i zmniejszeń – 5.000zł. Rozdział 85154. 

 

6.  Dokonuje się zmian pomiędzy paragrafami w  rozdziale 92109 dotyczącymi  rodzaju dotacji 

udzielonej dla Domu Kultury. Zwiększa się paragraf 2480, zmniejsza paragraf 2800. -

136.200zł. 

 

7.  Dokonuje się zmian pomiędzy paragrafami rozdziału 70005 w związku z bieżącymi 

potrzebami. Zwiększa się paragraf 4590, zmniejsza paragraf 4300. Kwota 1.126zł. 

 

8.  Dokonuje się zmian pomiędzy paragrafami rozdziału 75023. Zmniejsza się paragraf 4170,  

4100  zwiększa  paragraf  4300  w  związku  ze  zmianą  sposobu  dostarczenia nakazów 

płatniczych na terenie Rajgrodu. 

 

9.  Wprowadza  się  po  stronie  przychodów  wolne  środki  w  kwocie  122 866,58zł  z 

przeznaczeniem na spłatę kredytów. 

Wynik operacyjny stanowiący różnicę pomiędzy dochodami bieżącym, a wydatkami bieżącymi 

w 2020 roku jest dodatni co oznacza, że została zachowana relacja z art. 242 ustawy o finansach 

publicznych.   

 

Przewodniczący Rady poprosił zebranych o pytania, ewentualne uwagi do projektu uchwały. 

Przewodniczący nie stwierdził pytań. 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Rajgrodzie przedstawił zebranym radnym projekt uchwały 

Nr XXX/185/21 Rady Miejskiej w Rajgrodzie z dnia 29 stycznia 2021 roku w sprawie zmian 

w budżecie gminy Rajgród na rok 2021. 
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Przewodniczący Rady Miejskiej poprosił o przedstawienie opinii komisji. Komisje wydały 

pozytywną opinię. 

Przewodniczący RM poddał uchwałę pod głosowanie Radzie Miejskiej. 

W wyniku zarządzonego głosowania Rada Miejska w Rajgrodzie jednogłośnie przyjęła 

Uchwałę Nr XXX/185/21 Rady Miejskiej w Rajgrodzie z dnia 29 stycznia 2021 roku  w sprawie 

zmian w budżecie gminy Rajgród na rok 2021. 

b) zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy Rajgród na lata 2021-30, 

Głos zabrała Skarbnik- Joanna Andruk. Poinformowała, iż zmiany ujęte w projekcie uchwały 

w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej  są zgodne ze zmianami ujętymi w pro-

jekcie uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy Rajgród na rok 2021. Dodała, że jedną z 

istotniejszych zmian jest zmiana przedsięwzięcia dotyczącego projektu „Rajgród Seniorom”, 

w związku z niewykorzystaniem środków na realizację tego zadania w 2020 roku, środki w 

przedsięwzięciu w roku 2021 zostały zwiększone. 

 

Przewodniczący Rady poprosił zebranych o pytania, ewentualne uwagi do projektu uchwały. 

Przewodniczący nie stwierdził pytań. 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Rajgrodzie przedstawił zebranym radnym projekt uchwały 

Nr XXX/186/21 Rady Miejskiej w Rajgrodzie z dnia 29 stycznia 2021 roku w sprawie zmian 

w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy Rajgród na lata 2021-30. 

Przewodniczący Rady Miejskiej poprosił o przedstawienie opinii komisji. Komisje wydały 

pozytywną opinię. 

Przewodniczący RM poddał uchwałę pod głosowanie Radzie Miejskiej. 

W wyniku zarządzonego głosowania Rada Miejska w Rajgrodzie jednogłośnie przyjęła 

Uchwałę Nr XXX/186/21 Rady Miejskiej w Rajgrodzie z dnia 29 stycznia 2021 roku  w sprawie 

zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy Rajgród na lata 2021-30. 

c) przyjęcia projektu zmian w regulaminie dostarczania wody i odprowadzania ścieków na 

terenie Gminy Rajgród, 

Głos zabrał Sekretarz- Piotr Milewski. Poinformował o tym, że projekt uchwały wynika z 

wniosku Prokuratora Regionalnego z Grajewa, który wystąpił o zmiany bądź uchylenie 
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poszczególnych przypisów wskazanych w swoim wniosku, po analizie dokonuje się 

stosownych zmian, zgodnie z propozycją Prokuratora.  

Sekretarz dodał, iż w dniu 27 stycznia 2021 r. miała miejsce Komisja Skarg Wniosków i Petycji. 

Komisja, po analizie wniosku Prokuratora Rejonowego w Grajewie oraz obowiązujących 

unormowań prawnych, pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy wniosek i rekomenduje 

Radzie Miejskiej podjęcie uchwały zmieniającej zapisy regulaminu dostarczania wody i 

odprowadzania ścieków na terenie Gminy Rajgród. 

 

Przewodniczący Rady poprosił zebranych o pytania, ewentualne uwagi do projektu uchwały. 

Przewodniczący nie stwierdził pytań. 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Rajgrodzie przedstawił zebranym radnym projekt uchwały 

Nr XXX/187/21 Rady Miejskiej w Rajgrodzie z dnia 29 stycznia 2021 roku w sprawie przyjęcia 

projektu zmian w regulaminie dostarczania wody i odprowadzania ścieków na terenie Gminy 

Rajgród. 

Przewodniczący Rady Miejskiej poprosił o przedstawienie opinii komisji. Komisje wydały 

pozytywną opinię. 

Przewodniczący RM poddał uchwałę pod głosowanie Radzie Miejskiej. 

W wyniku zarządzonego głosowania Rada Miejska w Rajgrodzie jednogłośnie przyjęła 

Uchwałę Nr XXX/187/21 Rady Miejskiej w Rajgrodzie z dnia 29 stycznia 2021 roku  w sprawie 

przyjęcia projektu zmian w regulaminie dostarczania wody i odprowadzania ścieków na terenie 

Gminy Rajgród. 

d) nieuwzględnienia petycji wniesionej przez osobę fizyczną, 

Głos zabrał Sekretarz- Piotr Milewski. Poinformował o złożeniu przez Piotra Rakowskiego 

petycji skierowanej do Przewodniczącego Rady Miejskiej- Marka Bućko. Petycja dotyczy 

kwestii, aby rada w drodze uchwały wystąpiła do Rządu RP, aby Rząd wymusił na producencie 

szczepionek wzięcia pełnej odpowiedzialności za ewentualne skutki uboczne.  Sekretarz 

poinformował, że Rada Miejska nie ma podstawy prawnej do podjęcia takiej uchwały. 

Sekretarz dodał, iż Komisja Skarg, Wniosków i Petycji Rady Miejskiej  w Rajgrodzie, podczas 

obrad komisji 27.01.2021 r., po analizie petycji wniesionej przez Piotra Rakowskiego 

negatywnie opiniuje przedmiotową petycję i rekomenduje Radzie Miejskiej podjęcie uchwały 

nieuwzględniającej petycji. 
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Przewodniczący Rady poprosił zebranych o pytania, ewentualne uwagi do projektu uchwały. 

Przewodniczący nie stwierdził pytań. 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Rajgrodzie przedstawił zebranym radnym projekt uchwały 

Nr XXX/188/21 Rady Miejskiej w Rajgrodzie z dnia 29 stycznia 2021 roku w sprawie 

nieuwzględnienia petycji wniesionej przez osobę fizyczną. 

Przewodniczący Rady Miejskiej poprosił o przedstawienie opinii komisji. Komisje wydały 

pozytywną opinię. 

Przewodniczący RM poddał uchwałę pod głosowanie Radzie Miejskiej. 

W wyniku zarządzonego głosowania Rada Miejska w Rajgrodzie jednogłośnie przyjęła 

Uchwałę Nr XXX/188/21 Rady Miejskiej w Rajgrodzie z dnia 29 stycznia 2021 roku  w sprawie 

nieuwzględnienia petycji wniesionej przez osobę fizyczną. 

e) nieuwzględnienia petycji Stowarzyszenia Polska Wolna od GMO, 

Głos zabrał Sekretarz. Poinformował, że  Stowarzyszenie Polska Wolna od GMO wniosła 

petycję o to, aby Rada Miejska podjęła uchwałę popierającą list do Prezydenta RP w sprawie 

zatrzymania procesu szczepienia i odwołania wszelkich ograniczeń wolności – związanych ze 

szczepieniem. Sekretarz poinformował, że Rada Miejska nie ma podstawy prawnej do podjęcia 

takiej uchwały. Sekretarz dodał, iż Komisja Skarg, Wniosków i Petycji Rady Miejskiej  w 

Rajgrodzie, podczas obrad komisji 27.01.2021 r.,, po analizie petycji wniesionej przez 

Stowarzyszenie Polska Wolna od GMO negatywnie opiniuje przedmiotową petycję i 

rekomenduje Radzie Miejskiej podjęcie uchwały nieuwzględniającej petycji. 

Przewodniczący Rady poprosił zebranych o pytania, ewentualne uwagi do projektu uchwały. 

Przewodniczący nie stwierdził pytań. 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Rajgrodzie przedstawił zebranym radnym projekt uchwały 

Nr XXX/189/21 Rady Miejskiej w Rajgrodzie z dnia 29 stycznia 2021 roku w sprawie 

nieuwzględnienia petycji Stowarzyszenia Polska Wolna od GMO. 

Przewodniczący Rady Miejskiej poprosił o przedstawienie opinii komisji. Komisje wydały 

pozytywną opinię. 

Przewodniczący RM poddał uchwałę pod głosowanie Radzie Miejskiej. 

W wyniku zarządzonego głosowania Rada Miejska w Rajgrodzie jednogłośnie przyjęła 

Uchwałę Nr XXX/189/21 Rady Miejskiej w Rajgrodzie z dnia 29 stycznia 2021 roku  w sprawie 

nieuwzględnienia petycji Stowarzyszenia Polska Wolna od GMO. 
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f) zmiany statutu Zakładu Gospodarki Komunalnej i Mieszkaniowej w Rajgrodzie, 

Głos zabrał Dyrektor Zakładu Gospodarki Komunalnej i Mieszkaniowej w Rajgrodzie – Marek 

Kostrzewski. Wytłumaczył, że zmiana w statucie polegać będzie na dodaniu dwóch punktów: 

punkt 10 - realizacja  zadań  zleconych  przez  Burmistrza  lub  dyrektorów  i kierowników  

gminnych jednostek organizacyjnych,  w tym  organizacja  dowozu  posiłków  wytworzonych  

w kuchni Domu  Kultury w Rajgrodzie do placówek oświatowych na terenie gminy Rajgród, 

punkt 12 - administrowanie,  utrzymanie  i konserwacja  gminnych  obiektów  i urządzeń  

użyteczności  publicznej, konserwacja oświetlenia ulicznego. 

Przewodniczący Rady poprosił zebranych o pytania, ewentualne uwagi do projektu uchwały. 

Przewodniczący nie stwierdził pytań. 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Rajgrodzie przedstawił zebranym radnym projekt uchwały 

Nr XXX/190/21 Rady Miejskiej w Rajgrodzie z dnia 29 stycznia 2021 roku w sprawie zmiany 

statutu Zakładu Gospodarki Komunalnej i Mieszkaniowej w Rajgrodzie. 

Przewodniczący Rady Miejskiej poprosił o przedstawienie opinii komisji. Komisje wydały 

pozytywną opinię. 

Przewodniczący RM poddał uchwałę pod głosowanie Radzie Miejskiej. 

W wyniku zarządzonego głosowania Rada Miejska w Rajgrodzie jednogłośnie przyjęła 

Uchwałę Nr XXX/190/21 Rady Miejskiej w Rajgrodzie z dnia 29 stycznia 2021 roku  w zmiany 

statutu Zakładu Gospodarki Komunalnej i Mieszkaniowej w Rajgrodzie. 

g) przyjęcia planu pracy Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej w Rajgrodzie na 2021 rok. 

Głos zabrał Stanisław Król – Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej w 

Rajgrodzie. Przedstawił plan pracy Komisji na rok 2021. 

Przewodniczący Rady poprosił zebranych o pytania, ewentualne uwagi do projektu uchwały. 

Przewodniczący nie stwierdził pytań. 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Rajgrodzie przedstawił zebranym radnym projekt uchwały 

Nr XXX/191/21 Rady Miejskiej w Rajgrodzie z dnia 29 stycznia 2021 roku w sprawie przyjęcia 

planu pracy Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej w Rajgrodzie na 2021 rok. 

Przewodniczący Rady Miejskiej poprosił o przedstawienie opinii komisji. Komisje wydały 

pozytywną opinię. 
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Przewodniczący RM poddał uchwałę pod głosowanie Radzie Miejskiej. 

W wyniku zarządzonego głosowania Rada Miejska w Rajgrodzie jednogłośnie przyjęła 

Uchwałę Nr XXX/191/21 Rady Miejskiej w Rajgrodzie z dnia 29 stycznia 2021 roku  w sprawie 

przyjęcia planu pracy Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej w Rajgrodzie na 2021 rok. 

 

Ad. 6. Przedstawienie sprawozdania z pracy Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej w 

Rajgrodzie za 2020 r. 

Głos zabrał Stanisław Król – Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej w 

Rajgrodzie. Przedstawił sprawozdanie z pracy Komisji za 2020 roku. (Sprawozdanie dostępne 

do wglądu w Biurze Rady). 

Przewodniczący Rady poprosił zebranych o pytania, ewentualne uwagi do sprawozdania z 

pracy Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej w Rajgrodzie za 2020 rok. Przewodniczący nie 

stwierdził pytań. 

 

Ad. 7. Przedstawienie sprawozdania z pracy Komisji Skarg Wniosków i Petycji Rady 

Miejskiej w Rajgrodzie za 2020 r. 

Głos zabrał Jarosław Matysiewicz – Przewodniczący Komisji Skarg Wniosków i Petycji Rady 

Miejskiej w Rajgrodzie. Przedstawił  sprawozdanie z pracy Komisji w 2020 roku. 

(Sprawozdanie dostępne do wglądu w Biurze Rady). 

Przewodniczący Rady poprosił zebranych o pytania, ewentualne uwagi do sprawozdania z 

pracy Komisji Skarg Wniosków i Petycji Rady Miejskiej w Rajgrodzie za 2020 rok. 

Przewodniczący nie stwierdził pytań. 

 

Ad. 8. Przedstawienie sprawozdania z pracy Stałych Komisji Rady Miejskiej w 

Rajgrodzie za 2020r. 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Rajgrodzie - Marek Bućko przedstawił sprawozdanie z 

pracy Stałych Komisji Rady Miejskiej w Rajgrodzie za rok 2020. (Sprawozdanie dostępne do 

wglądu w Biurze Rady). 
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Przewodniczący Rady poprosił zebranych o pytania, ewentualne uwagi do sprawozdania z 

pracy Stałych Komisji Rady Miejskiej w Rajgrodzie za 2020 rok. Przewodniczący nie 

stwierdził pytań. 

 

 

Ad. 9. Przedstawienie planu pracy Stałych Komisji Rady Miejskiej w Rajgrodzie na 2021 

rok. 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Rajgrodzie - Marek Bućko przedstawił plan pracy Stałych 

Komisji Rady Miejskiej w Rajgrodzie na 2021 rok. (Plan pracy dostępny do wglądu w Biurze 

Rady). 

Przewodniczący Rady poprosił zebranych o pytania, ewentualne uwagi do planu pracy Stałych 

Komisji Rady Miejskiej w Rajgrodzie na 2021 rok. Przewodniczący nie stwierdził pytań. 

 

Ad. 10. Przyjęcie sprawozdania z pracy Rady Miejskiej w Rajgrodzie za 2020 r. 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Rajgrodzie - Marek Bućko przedstawił sprawozdanie z 

pracy Rady Miejskiej w Rajgrodzie za rok 2020. (Sprawozdanie dostępne do wglądu w Biurze 

Rady). 

Przewodniczący Rady poprosił zebranych o pytania, ewentualne uwagi do sprawozdania z 

pracy  Rady Miejskiej w Rajgrodzie za 2020 rok. Przewodniczący nie stwierdził pytań. 

Przewodniczący RM poddał sprawozdanie z pracy Rady Miejskiej w Rajgrodzie za 2020 rok 

pod głosowanie Radzie Miejskiej. 

W wyniku zarządzonego głosowania Rada Miejska w Rajgrodzie jednogłośnie przyjęła 

sprawozdanie z pracy Rady Miejskiej w Rajgrodzie za 2020 rok. 

 

Ad. 11. Przyjęcie planu pracy Rady Miejskiej w Rajgrodzie na 2021 rok. 

Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej w Rajgrodzie - Bogusław Kuczyński przedstawił plan 

pracy Rady Miejskiej w Rajgrodzie na 2021 rok. (Plan pracy dostępny do wglądu w Biurze 

Rady). 
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Przewodniczący Rady poprosił zebranych o pytania, ewentualne uwagi do planu pracy  Rady 

Miejskiej w Rajgrodzie na 2021 rok. Przewodniczący nie stwierdził pytań. 

Przewodniczący RM poddał plan pracy Rady Miejskiej w Rajgrodzie na 2021 rok pod 

głosowanie Radzie Miejskiej. 

W wyniku zarządzonego głosowania Rada Miejska w Rajgrodzie jednogłośnie przyjęła plan 

pracy Rady Miejskiej w Rajgrodzie na 2021 rok. 

 

Ad. 12. Przedstawienie sprawozdania z realizacji Gminnego Programu Opieki nad 

Zabytkami Gminy Rajgród na lata 2017 – 2020 za okres 2019 – 2020. 

Głos zabrał Sekretarz - Piotr Milewski. Poinformował, że przepisy prawa ustawy o ochronie 

zabytków i opiece nad zabytkami zobowiązują do tego, aby każda gmina posiadała program 

opieki nad zabytkami. Natomiast co 2 lata przed Radą Miejską powinno być przedstawione 

sprawozdanie z realizacji programu opieki nad zabytkami, zgodnie z programem, który został 

w 2017 roku przez Radę Miejską uchwalony- dotyczą okresowych przeglądów stanu 

zachowania obiektów zabytkowych, systematyczne prowadzenie prac porządkowych na terenie 

obiektów zabytkowych, których właścicielem jest Gmina Rajgród oraz podejmowanie starań o 

dofinansowanie prac przy zabytkach gminy z budżetu Państwa i programów unijnych. 

Sekretarz przedstawił sprawozdanie z realizacji Gminnego Programu Opieki nad Zabytkami 

Gminy Rajgród na lata 2017-2020 za okres 2019-2020. (Sprawozdanie dostępne do wglądu w 

Biurze Rady). 

Radny Wierzbicki zauważył, że to kościół w Rajgrodzie jest największym zabytkiem gminy. 

Nawiązał do mowy Proboszcza rajgrodzkiej parafii, którą wygłosił na mszy św. dnia 1 stycznia 

2021 r. Radny dodał, iż w swoim wypowiedzeniu ks. Proboszcz, poinformował, iż zgodnie z 

umową, którą zawarł jeszcze Burmistrz Olszewski, gmina finansowała oświetlenie kościoła. 

Radny dodał, iż jak ks. Proboszcz twierdzi, gmina wycofała się z tego. Radny Wierzbicki 

zapytał dlaczego gmina wycofała się z finansowania oświetlenia kościoła oraz jakie koszty 

ponosiła. 

Burmistrz odpowiedział, że funkcję Burmistrza Rajgrodu sprawuje od 4 grudnia 2014 roku i 

dopiero po modernizacji oświetlenia, kiedy przestały świecić lampy, dowiedział  się, że kościół 

jest podpięty pod gminną instalację elektryczną. Stwierdził, że jeżeli Ksiądz Proboszcz porusza 

ten temat publicznie na mszy świętej, to on jako Burmistrz Rajgrodu poruszy ten temat 
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publicznie na Sesji Rady Miejskiej. Zapytał, dlaczego nie wiedział o powyższym fakcie 

przygotowując inwestycję modernizacji oświetlenia ulicznego. Dodał, iż inwestycja nie była 

przygotowywana pod taki rodzaj obciążenia. Wytłumaczył, że podłączenie kościoła do gminnej 

instalacji ulicznej, powodowało systematyczne wyłączenia oświetlenia ulicznego. Burmistrz 

dodał, iż chcąc temu zapobiec poprosił Księdza Proboszcza, aby odłączyć kościół na czas 

naprawy oświetlenia. Dodał, iż jeżeli ma to funkcjonować jak do tej pory, należy wejść na drogę 

formalną. Rada Miejska na swoich obradach powinna zadecydować, czy gmina ma ponosić 

wydatek za oświetlenie kościoła. Dodał, iż jest to możliwe, tylko trzeba podjąć rozmowy. 

Poinformował, że między gminą, a kościołem nie ma żadnej pisanej umowy, która by 

zobowiązywała gminę do płacenia za ten prąd. Stwierdził, że będzie zachęcać Księdza 

Proboszcza do wspólnego rozmawiania na ten temat. Dodał, że nie jest w stanie odpowiedzieć 

na pytanie, ile gmina zapłaciła do tej pory za oświetlenie rajgrodzkiego kościoła, ponieważ nie 

było tam licznika. Przypomniał, że podobna sytuacja była też w Spółdzielni Mieszkaniowej w 

Rajgrodzie, która również była podpięta do gminnej instalacji elektrycznej. Kiedy trwała 

modernizacja oświetlenia, spółdzielnia została odłączona i został założony podlicznik. Dodał, 

iż jeżeli rada zadecyduje, iż gmina ma płacić za oświetlenie kościoła, to zostanie założony 

podlicznik i z budżetu gminy będą opłacane rachunki za prąd. 

Radca Prawny Andrzej Chmielecki wyjaśnił, że gospodarzem obiektu jest parafia, którą Ksiądz 

Proboszcz reprezentuje. Gmina nie może podświetlać obiektu bez zgody Księdza Proboszcza i 

bez drogi formalnej. Dodał też, że jeżeli Proboszcz chciałby, aby gmina płaciła za oświetlenie 

to musiałby złożyć wniosek, który później byłby rozpatrzony przez Radę Miejską i 

uwzględniony w budżecie gminy. Dodał, iż jest na to szansa, ponieważ rajgrodzki kościół 

wpisany jest do rejestru zabytków Gminy Rajgród. 

Radny Matysiewicz zapytał, czy oprócz cmentarzy, są jakieś inne zabytki, którymi opiekuje się 

gmina. 

Sekretarz  odpowiedział, że załącznikiem do uchwały jest wykaz tych miejsc. 

Burmistrz poinformował, że gmina współpracuje również z parafią w Rydzewie. Parafia ta jest 

chętna do pomocy gminie przy budowie drogi w Rydzewie – pozyskanie gruntów na parking 

przy Szkole Podstawowej w Rydzewie, przy świetlicy wiejskiej.  

Radny Wierzbicki zapytał o zaniedbany pomnik żydowski przy kirkucie, znajdujący się przy 

drodze biegnącej w stronę Okoniówka. Zapytał, czy jest on ujęty w ewidencji zabytków gminy. 

Zapytał również, czy gmina nie może się opiekować tym miejscem i dbać o porządek. 
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Radca Prawny Andrzej Chmielecki zwrócił uwagę, iż pomnik ten znajduje się na terenie Lasów 

Państwowych. 

Burmistrz poinformował, że pomnik jest postawiony przy kirkucie. Jeszcze jakiś czas temu 

były widoczne tam płyty kamienne z hebrajskimi napisami, które w ocenie burmistrza zostały 

skradzione z cmentarza. Obecnie zostały tam tylko kamienie po grobach. Przypomniał 

zebranym, iż były Nadleśniczy Nadleśnictwa Rajgród postawił pomnik, o którym jest mowa, 

na terenie Lasów Państwowych i nie jest obowiązkiem gminy dbanie o ten pomnik. Dodał, iż 

jeżeli Nadleśnictwo postawiło ten pomnik, to powinno o niego dbać. Dodał, iż nikt z Lasów 

Państwowych nie zwrócił się z inicjatywą przekazania pomnika pod opiekę gminy, czy wspólne 

dbanie o te miejsce. Dodał, iż w jego ocenie, pomnik został źle usytuowany, powinien zostać 

postawiony w miejscu centralnym, publicznym, nie w lesie przy kirkucie. Przypomniał, iż 

społeczność żydowska stanowiła liczną, jak nie przeważającą część mieszkańców Rajgrodu. 

Przedstawił swoje zdanie na temat usytuowania pomnika.  

Radna Cebelińska zapytała, czy była konkretna rozmowa między Burmistrzem, a Proboszczem 

w sprawie oświetlenia kościoła. 

Burmistrz wytłumaczył, ze nie można było utrzymać tego oświetlenia po modernizacji w tym 

rejonie. Projekt zakładał, że bezpieczniki są wytrzymałe, ale nie uwzględniał oświetlenia 

kościoła, ponieważ gmina nie wiedziała, iż kościół jest podpięty pod oświetlenie uliczne. 

Burmistrz poinformował, że przeprowadził wtedy rozmowę z Księdzem Proboszczem i 

uświadomił go o tym, że w tej sytuacji jest zmuszony odłączyć kościół od instalacji elektrycznej 

gminy. Dodał, iż w trakcie rozmowy poinformowała Proboszcza o tym, iż kościół może być 

podpięty pod instalację gminy, jednak trzeba zwiększyć moc. Dodał, iż Proboszcz nie podjął 

dalszego tematu. Gdyby tak było, Burmistrz rozmawiałby z Radą Miejską o takiej możliwości. 

Gdyby była zgoda rady zostałby założony podlicznik i gmina w budżecie ujęłaby wydatek za 

prąd. 

Radca Prawny - Andrzej Chmielecki nawiązał do wspomnianego wcześniej pomnika. 

Stwierdził, że należałoby zadbać, by te miejsce wyglądało godnie i nie krzywdziło niczyich 

uczuć. Zdaniem radcy należałoby pomnik, jak i cały cmentarz ogrodzić dla bezpieczeństwa. 

Przypomniał, iż teren pomnika to teren Lasów Państwowych.  

Radny Wierzbicki zapytał, czy Zakład Gospodarki Komunalnej i Mieszkaniowej  mógłby zająć 

się wykoszeniem trawy przy tym pomniku. 
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Marek Kostrzewski – Dyrektor Zakładu Gospodarki Komunalnej i Mieszkaniowej 

odpowiedział, że zakład nie jest to jego prywatną firmą i wykonuje zadania dla niego zlecone 

przez gminę. Dodał, że dwa lata temu, gdy jego pracownicy sprzątnęli teren w miejscowości 

Tama,  przyjechała Straż Leśna i chciała wystawić pracownikom zakładu mandat. 

Radny Zapert poinformował, iż jest to teren Lasów Państwowych i jest tam zakaz wstępu. 

Dodał, iż wykonując w tym miejscu jakieś prace, można jeszcze otrzymać karę. 

Burmistrz dodał, że jako gmina dba o to, co do gminy należy. Wspomniany pomnik jest 

zniszczony i nie jest w żaden sposób zabezpieczony. Zwrócił uwagę na fakt, iż w momencie 

kiedy był stawiany pomnik byli obecni przedstawiciele Gminy Żydowskiej, którzy widzieli jak 

to miejsce wygląda. Dodał, iż od tamtego momentu nikt się nie zgłosił w tej sprawie.  

Zaznaczył, że jeżeli Lasy Państwowe, bądź Gmina Żydowska wyjdzie z inicjatywą zadbania o 

ten pomnik, to Gmina Rajgród jest otwarta na współpracę. Zdaniem burmistrza należałoby 

pomnik, jak i cały cmentarz ogrodzić dla bezpieczeństwa, dodać monitoring, zrobić miejsce na 

parking. 

Przewodniczący Rady poprosił zebranych o pytania, ewentualne uwagi do sprawozdania z 

realizacji Gminnego Programu Opieki nad Zabytkami Gminy Rajgród na lata 2017-2020 za 

okres 2019-2020.  Przewodniczący nie stwierdził więcej pytań. 

 

Ad. 13. Wnioski i oświadczenia radnych. 

Przewodniczący Rady Miejskiej poprosił radnych o wnioski i oświadczenia radnych. 

Wniosków i oświadczeń nie stwierdzono. 

 

Ad. 14. Sprawy różne. 

Przewodniczący Rady Miejskiej poprosił kierowników jednostek organizacyjnych o 

przedstawienie informacji o bieżącej pracy i najbliższych planach. 

Głos zabrał Marek Kostrzewski - Dyrektor Zakładu Gospodarki Komunalnej i Mieszkaniowej 

w Rajgrodzie. Przedstawił informację dotyczące pracy zakładu. 

Głos zabrała Joanna Katarzyna Hader- Kierownik Ośrodka Pomocy Społecznej w Rajgrodzie. 

Przedstawiła informację dotyczące pracy OPS. 
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Głos zabrała Anna Arciszewska – Dyrektor Biblioteki w Rajgrodzie. Przedstawiła informacje 

dotyczące pracy biblioteki. 

Radny Król zapytał o ilość funkcjonujących bibliotek na terenie Gminy Rajgród. 

Anna Arciszewska odpowiedziała, że punkty biblioteczne funkcjonują również w Woźnejwsi i 

Bełdzie. W Woźnejwsi biblioteka otwarta jest w środę, natomiast w Bełdzie – poniedziałek, 

wtorek, czwartek i piątek. 

Radny Matysiewicz zapytał o koszt zakupu serca, które jest miejscem zbierania nakrętek. 

Anna Arciszewska odpowiedziała, że koszt wynosił 2 600 zł. 

Głos zabrała Maria Fliszewska- Dyrektor Domu Kultury w Rajgrodzie. Przedstawiła 

informacje dotyczące pracy Domu Kultury. 

Głos zabrała Joanna Maszczyk- Dyrektor Szkoły Podstawowej w Rydzewie. Przedstawiła 

informacje dotyczące pracy szkoły. 

Radna Gryczan jako Przewodnicząca Rady Rodziców w Szkole Podstawowej w Rydzewie, 

złożyła podziękowania dla Anny Arciszewskiej za zaangażowanie w rozwój edukacyjny dzieci 

podczas pandemii. Radna Gryczan złożyła również podziękowania dla Dyrektora ZGKiM - 

Marka Kostrzewskiego, dla Kierownik Ośrodka Pomocy Społecznej – Joanny Katarzyny Hader 

oraz dla Anny Graczewskiej. Radna poprosiła o przekazanie podziękowań również dla Ośrodka 

Wspierania Organizacji Pozarządowych w Białymstoku. 

Radny Matysiewicz zapytał o grunty, które gmina chce pozyskać w miejscowości Czarna Wieś. 

Burmistrz przedstawił na mapie dwie opcje. Jedna z nich to działka o powierzchni 5,5 ha a 

druga o powierzchni 9 ha. 

Radny Matysiewicz zapytał o datę następnej sesji. 

Przewodniczący Rady Miejskiej odpowiedział, że nie została jeszcze uzgodniona data 

następnej sesji. 

Burmistrz zauważył, że wypowiadanie się kierowników jednostek organizacyjnych jest bardzo 

dobrą inicjatywą. Wyraził swoje pozytywne odczucia dotyczące kierowników jednostek jak i 

pracowników urzędu. Zapowiedział, że odniesie się do kwestii takich jak: budżet Gminy 

Rajgród, inwestycje oraz podatki. 
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Poinformował, że budżet na rok 2021 roku w Gminie Rajgród planowany jest na kwotę 30 000 

000 zł. Przypomniał jak wyglądały kwoty budżetu w poprzednich latach: 

w 1998 roku – 5 000 000zł 

w 2000 roku – 6 000 000zł 

w 2004 roku – 8 000 000zł 

w 2006 roku – 12 000 000zł 

w 2010 roku – 17 000 000zł 

w 2014 roku – 17 000 000zł 

w 2015 roku – 19 000 000zł 

w 2016 roku – 29 000 000zł 

w 2017 roku – 32 000 000zł 

w 2018 roku – 31 000 000zł 

w 2019 roku – 25 000 000zł 

w 2020 roku – 24 000 000zł 

Dodał, że teraz Gmina wchodzi na ścieżkę rozwoju w 2021 roku z budżetem - 30 000 000zł. 

Zauważył, że w 2021 roku nie będzie tyle pieniędzy na rynku jak do tej pory. 

Poinformował, że w pierwszej kadencji ( 2014-2018) na inwestycję wydano 57 000 000zł. 

W drugiej kadencji do tej pory 15 000 000 zł. Dodał, że wnioski, które zostały złożone przez 

gminę składają się na 20 000 000 zł. Burmistrz stwierdził, że na koniec kadencji na inwestycje 

zostanie w sumie przeznaczone 110 000 000 zł. 

Przypomniał, że na środki inwestycyjne w 2006-2014 przeznaczone było 44 000 000zł, a w 

2014- 2018 – 57 000 000zł. 

Burmistrz poinformował, że podatki, które gmina otrzymuje teraz to nie są podatki, które 

wpływały kiedy ośrodki wypoczynkowe funkcjonowały w stu procentach. Dodał, że Skarbnik 

policzyła tą różnicę i różnica między obecnym podatkiem, który wpływa od ośrodków 

wypoczynkowych, a tym, który wpływał kiedy ośrodki funkcjonowały w rozkwicie to 500 000 

zł. Dodał, że te ośrodki w różnej skali, mają zadłużenie dla Gminy na kwotę 1 210 000zł. 
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Poinformował, że ludzie, którzy właściwie naliczają podatki za domki letniskowe 

spowodowali, że w roku poprzednim do gminy z działek letniskowych wpłynęło podatku o  

83 000 zł więcej. Dodał, że na ten czas gdy wszystko dokładnie zostało policzone to kwota 

wynosi 250 300 zł. Stwierdził, że nie można mówić o tym, że budżet na rok 2021 jest zły, 

ponieważ wynosi on 30 000 000 zł. Nie można mówić też, że nie ma w gminie żadnych 

inwestycji. 

Przewodniczący Rady poprosił zebranych o pytania. 

Więcej pytań nie stwierdzono. 

 

Ad. 15. Zamknięcie obrad. 

Po wyczerpaniu porządku obrad o godz. 16:15 Przewodniczący Rady Miejskiej zamknął 

obrady XXX Sesji Rady Miejskiej w Rajgrodzie. 

 

Protokołowała 

Natalia Pogorzelska 

Przewodniczący Rady Miejskiej 

 

Marek Bućko 

 

 

 


